

Rules for the “YAMAL 95” Award

The Yamalo-Nenets Autonomous District was established on December 10, 1930, when a decree was issued “On the organization of national associations in regions inhabited by small Indigenous peoples of the North.”

The administrative center of the Yamal (Nenets) National District - this was the original name of YANAO - was the village of Obdorsk. Three years later, in June 1933, it was renamed the settlement of Salekhard. In 1938, it was granted city status. In 2025, the Yamalo-Nenets District celebrates its 95th anniversary.

The award is free and issued electronically on the amateur radio platform **hamlog.online** for making two-way radio contacts with amateur radio stations located in YANAO, as well as with amateur operators formerly residing in YANAO, from December 1, 2025 through January 31, 2026.

To receive the award, you must collect **95 points**.

- The anniversary station **R95YNAO** gives **20 points**.
- Amateur radio operators residing in YANAO, as well as those who formerly lived in YANAO and have since moved to other regions, give **10 points**.

Contacts made on all amateur HF bands, including WARC, are counted, using any mode (Phone, CW, Digital). All digital modes count as one mode category - **Digital**.

Repeated QSOs are allowed on different bands; on the same band, only if conducted using different emission modes.

Activators from the list below may receive the award upon making **200 QSOs**, or under the standard rules.

Callsigns counted toward the award:

R1DA, R4SAV, RL6C, R8KAN, R8KAW, R8KAY, R8KB, R8KBB, R8KBD, R8KBH, R8KBL, R8KBM, R8KBO, R8KC, R8KW, R8KZ, RM8K, R8LCA, R8LBX, R8WF, R9KC/6, R9MP, RX9L, UA9JO, UA9KAD, UA9KBC, UA9KDA, UA9KDF, UD3T.

Положение диплома «ЯМАЛ 95»

Ямало-Ненецкий автономный округ образован 10 декабря 1930 года, когда было принято постановление «Об организации национальных объединений в районах расселения малых народностей Севера» . Административным центром Ямальского (Ненецкого) национального округа — а именно так назывался тогда ЯНАО — стало село Обдорск. Три года спустя, в июне 1933 года, его переименовали в поселок Салехард. В 1938 году он стал городом . В 2025 году Ямало-Ненецкому округу 95 лет.

Диплом бесплатный и выдается в электронном виде на радиолобительском сервисе hamlog.online за проведение двухсторонних радиосвязей с любительскими радиостанциями ЯНАО и радиолубителями ранее проживающие в ЯНАО с 01 декабря 2025 года по 31 января 2026 года . Для получения диплома надо набрать 95 очков Юбилейная станция R95YNAO дает 20 очков . Радиолубители ЯНАО и радиолубители ранее проживающие в ЯНАО и выехавшие в другие регионы по 10 очков Засчитываются связи, проведенные на всех любительских КВ диапазонах, включая (WARC), любым видом излучения (Phone , CW, Digital) . Все цифровые виды засчитываются за один – Digital . Повторные радиосвязи засчитываются на различных диапазонах, а на одном диапазоне только выполненные различными видами излучения.

Активаторам из нижеприведенного списка диплом выдается за проведение 200 QSO или на общих основаниях.

Список позывных , связи с которыми засчитываются на диплом R1DA , R4SAV , RL6C , R8KAN , R8KAW , R8KAY ,R8KB , R8KBB , R8KBD , R8KBH , R8KBL , R8KBM , R8KBO , R8KC , R8KW , R8KZ , RM8K , R8LCA ,R8LBX , R8WF , R9KC/6 ,R9MP , RX9L , UA9JO , UA9KAD , UA9KBC , UA9KDA , UA9KDF , UD3T ,

Обязательным условием является загрузка QSO на радиолобительский сервис hamlog.online